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J.nr. SNS-301-00379

Den 21. april 2010

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 25. marts 2010 stil-
let følgende spørgsmål nr. 598 (alm. del), som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Ida Auken (SF).

Spørgsmål nr. 598 (alm. del)
Vil ministeren redegøre for, hvorfor der på trods af handlingsplanen for 
beskyttelse af marsvin fra 2005 fortsat er usikkerhed om størrelsen af be-
standen og bifangsten af marsvin i de danske farvande?

Svar
Danmarks Miljøundersøgelser har i februar 2010 oplyst følgende om be-
standsstørrelsen:
“Marsvin i alle de danske og tilstødende farvande er kun blevet optalt i juli 
1994 og juli 2005 (Hammond m.fl. 2002 og in prep.). Da marsvin svømmer 
på tværs af nationale grænser findes der ikke noget præcist antal for de 
danske farvande alene.”

Fødevareministeren har oplyst følgende om bifangst:
”DTU Aqua vurderer, at der er overvejende sandsynlighed for, at den totale 
internationale bifangst i Nordsøen ikke overstiger en årlig bifangstrate på 
1,7 pct., mens der for de indre danske farvande ikke findes rimeligt sikre 
bifangstestimater. At der ikke kan gives sikre bifangstestimater i de indre 
farvande skyldes blandt andet, at der i dette fiskeri anvendes mindre både, 
der ikke er underlagt observatørpligt. I 2010 vil der blive iværksat to nye 
projekter med kameraer om bord på et større antal fartøjer i alle danske 
farvandsområder. Jeg forventer, at disse projekter bl.a. vil give mere viden 
om størrelsen af bifangster af marsvin og andre havpattedyr i dansk fiskeri.”
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